
      RADA MIASTA 
    BIELSK PODLASKI 
 17-100 Bielsk Podlaski 
ul. Mikołaja Kopernika 1 
 
Br.0012.1.3.2024          
 
 

Protokół Nr 3/24 
z posiedzenia Komisji Finansów i Budżetu Miasta 

Rady Miasta Bielsk Podlaski 
z dnia 17 września 2024 r. 

 
 

Posiedzenie Komisji Finansów i Budżetu Miasta odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta Bielsk 
Podlaski, przy ul. Kopernika 1, sala nr 302 w godz. 14:00-14:55. Według listy obecności obecni byli: 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła Wiceprzewodniczący Komisji Karol Boćkowski oraz Członek 
Komisji Piotr Daniło. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Zastępca Burmistrza Miasta Iwona Kołos, Sekretarz 
Miasta Jolanta Mierzwińska, Skarbnik Miasta Anna Szkoda oraz Kierownik Referatu Gospodarki 
Przestrzennej Paweł Korniluk (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji 
protokołu). 
 
Dotyczy punktu nr 1 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył posiedzenie Komisji i powitał wszystkich zebranych. 
Poinformował, że wszystkie posiedzenia Komisji będą transmitowane i udostępniane w czasie 
rzeczywistym na stronie internetowej urzędu. Obecność osób niebędących radnymi ani osobami 
publicznymi jest równoznaczna z wyrażeniem zgody na utrwalanie i rozpowszechnianie ich 
wizerunku utrwalonego za pośrednictwem kamery. Przypomniał członkom Komisji, aby nie 
upubliczniali danych osób fizycznych bez ich zgody, bo można być pociągniętym do 
odpowiedzialności, jeżeli takie dane zostaną ujawnione.  
Następnie poprosił członków Komisji o sprawdzenie obecności za pomocą zakładki „Kworum”. 
Stwierdził, że wszyscy są obecni.  
 
Dotyczy punktu nr 2 
Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła odczytał zaproponowany prządek posiedzenia:  
 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  
3. Przyjęcie Protokołu Nr 2/24 z posiedzenia Komisji w dniu 20 sierpnia 2024 r. 
4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 
5. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zapytał, czy ktoś ma zastrzeżenia do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag uznał, że Komisja przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
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Dotyczy punktu nr 3 
Przyjęcie Protokołu Nr 2/24 z posiedzenia Komisji w dniu 20 sierpnia 2024 r. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr 2/24 z posiedzenia Komisji w dniu 20 sierpnia 2024 r. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że protokół został przyjęty. 
 
Dotyczy punktu nr 4 
Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 
 
Ewaluacja końcowa realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski” za okres 
2017 – 2023. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Piotr Daniło odniósł się do zapisu zawartego w podsumowaniu, dotyczącego oceny 
skuteczności podjętych działań na poziomie celów programu. Zauważył, że jednoznaczna ocena nie 
jest możliwa ze względu na pewne rozbieżności w dokumentach, a mianowicie m. in. nie został 
zrealizowany cel strategiczny „Poprawa poziomu bezpieczeństwa”. Zapytał, o co chodzi? Poprosił o 
przedstawienie bardziej szczegółowych informacji na temat wspomnianego celu.  
 
(Poza mikrofonem) Radnego zapytano, czy chce otrzymać odpowiedź na piśmie, czy może poprosić 
Kierownika Referatu, by przyszedł na posiedzenie Komisji i udzielił odpowiedzi. 
 
Członek Komisji Piotr Daniło oznajmił, że chciałby uzyskać odpowiedź na piśmie.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Komisji Witold Sysuła uznał, że 
członkowie Komisji zapoznali się z przedłożonym materiałem. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 r. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie tych zmian.  
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Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że zmiany w budżecie są w tym miesiącu bardzo, 
bardzo obszerne ze względu na to, że chcieli uporządkować wszystkie zaplanowane wydatki i 
dochody oraz zdiagnozować potrzeby, które są jeszcze niezbędne do uzupełnienia do końca 
bieżącego roku. W związku z tym jest masa zmniejszeń i zwiększeń po stronie dochodów, a 
szczególnie wydatków. Oznajmiła, że poprosili dyrektorów naszych jednostek oraz kierowników 
referatów o przegląd swoich planów finansowych, stąd takie przedstawione zmiany. Poinformowała, 
że omówi najbardziej znaczące zmiany. Wyjaśniła, że dochody bieżące zwiększają o 170.000 zł, 
ponieważ z uwagi na obecne oprocentowanie planują uzyskać taką kwotę ze środków 
przechowywanych na rachunkach bankowych. Kolejnym znaczącym dochodem bieżącym jest kwota 
72.582 zł z tytułu Programów Erasmus+ realizowanych w Szkole Podstawowej Nr 3 oraz w Szkole 
Podstawowej Nr 4. Wyjaśniła, że programy były realizowane w poprzednim okresie, ale końcowa 
płatność do nich następuje po rozliczeniu.  
Poinformowała, że dochody zwiększają o 27.130 zł, które planują uzyskać od Gminy Wiejskiej Bielsk 
Podlaski za transport autobusami komunikacji miejskiej, ale na terenie Gminy Wiejskiej. Dodała, że 
ta kwota występuje również po stronie wydatków i razem z kwotą 247.670 zł pochodzącą z 
wydatków własnych Miasta stanowią zabezpieczenie na organizację transportu miejskiego w 
listopadzie i w grudniu bieżącego roku, ponieważ umowa z Przedsiębiorstwem Komunalnym była 
podpisana tylko do końca października.  
Zwróciła uwagę na zwiększenie zarówno dochodów, jak i wydatków bieżących oraz majątkowych na 
Projekt „Cyberbezpieczny Samorząd”. Wyjaśniła, że realizacja wspomnianego zadania była 
zaplanowana na lata 2024 – 2025, jednak w związku z tym, że otrzymali w całości dofinansowanie w 
tym roku, dlatego też proporcjonalnie chcieliby ponieść jak najwięcej wydatków bieżących i 
majątkowych w tym roku. Dodała, że na 2025 rok pozostają już tylko wydatki związane z ewaluacją,  
z podsumowaniem, z testami. 
Poinformowała, że wydatek w wysokości 320.000 zł jest przeznaczony na dotację dla niepublicznych 
przedszkoli, ponieważ środki nie były zabezpieczone w całości do końca roku.  
Oznajmiła, że pozostałe wydatki majątkowe to już nieznaczne kwoty – 5.904 zł na przebudowę ul. 
Cegielnianej oraz 8.000 zł na zadanie „Wzmocnienie bezpieczeństwa w miejscach publicznych w 
Bielsku Podlaskim poprzez budowę oświetlenia i systemu monitoringu miejskiego”.  
Na koniec dodała, że po zmianach wynik budżetu to nadal nadwyżka w wysokości 2.400.000 zł, która 
zostanie przeznaczona na spłatę pożyczki i wykup obligacji wyemitowanych w latach poprzednich. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła poruszył temat realizacji zadania pn. „Wzmocnienie 
bezpieczeństwa w miejscach publicznych w Bielsku Podlaskim poprzez budowę oświetlenia i systemu 
monitoringu miejskiego”. Zapytał, z czym się wiąże ten monitoring oraz jakiego rodzaju jest to 
inwestycja? Poprosił o informację gdzie, w których miejscach w mieście i w jakich obszarach mają 
pojawić się kamery. Przypomniał, że projekt monitoringu w mieście pojawił się jakiś czas temu. 
Stwierdził, że już wtedy był i w dalszym ciągu jest przeciwnikiem tego rodzaju rozwiązań. Dodał, że 
oświetlenie skrzyżowań z kolei jest świetnym pomysłem, ponieważ to bardzo znacząco wpływa na 
bezpieczeństwo przechodniów.  
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda odpowiedziała, że oświetlenie wraz z monitoringiem obejmie park 
przy ul. Rejtana. Dodała, że jeśli chodzi o pozostałe miejsca umiejscowienia kamer, to zostanie 
udzielona odpowiedź na piśmie, ponieważ teraz nie posiada przy sobie dokumentacji.  
 



4 
 

Protokół Nr 3/24 z posiedzenia Komisji Finansów i Budżetu Miasta Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 17 
września 2024 r. 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 r. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2024-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2024-2036. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2024-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2024-2036. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na  
2025 r.  
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 2025 r. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Bielsk Podlaski”. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Zapytał, jakiego rodzaju zmiany wprowadzono w stosunku do pierwotnego dokumentu i czego one 
dotyczyły? 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska stwierdziła, że dokument jest bardzo obszerny. Aktualizacja 
dotyczy całości dokumentu, także trudno tak enumeratywnie wymieniać, jakie to są zmiany. 
Poinformowała, że Pan Paweł Korniluk, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, za chwilę 
przyjdzie i to wyjaśni. Nadmieniła, że przedmiotowa aktualizacja jest konsekwencją działań jeszcze 
poprzedniego Zarządu czy Burmistrza, ponieważ umowa była zawarta we wrześniu 2023 roku, 
natomiast dokument jest przedłożony do uchwalenia już dla tej kadencji. 
 
W oczekiwaniu na Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej Pawła Korniluka w trakcie 
rozmowy poza mikrofonem członek Komisji Piotr Daniło zapytał o wymienioną nową proszkownię w 
budowie należącą do Laktopolu. Zauważył, że ta proszkownia już działa i chyba trzeba by było 
zaktualizować tę informację.  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk przybył na posiedzenie Komisji, w 
związku z tym Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska przedstawiła mu skierowane do niego pytania 
zadane przez członków Komisji. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk poinformował, że plan był 
sporządzony na nowo, firma sporządzająca zbierała dane bazowe od firm. Stwierdził, że na ten 
moment nie jest w stanie porównać aktualnego planu z poprzednim, ponieważ musi zestawić co 
zostało zmienione. Poinformował, że plan został sporządzony na podstawie nowych danych 
uzyskanych od podmiotów i instytucji, które są przedmiotem opracowania. Oznajmił, że ewentualnie 
może udzielić odpowiedzi na wniosek porównując dane. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła poprosił, by przedstawić najbardziej istotne aktualizacje, jeśli 
można, w formie zestawienia.  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk stwierdził, że tak będzie łatwiej.  
Odniósł się do pytania o proszkownię Laktopolu. Wyjaśnił, że tam był pożar i w związku z tym Miasto 
otrzymało informacje, że tam coś jeszcze  jest odremontowywane, dlatego w materiałach podano, że 
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jest w budowie. Wyjaśnił, że Zakład był przekazany do użytkowania, ponieważ później po pożarze 
trwały tam prace i technicznie to były prace w remoncie.  
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zapytał, czy otrzymają te informacje jeszcze przed sesją?  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk potwierdził, że tak. Dodał, że te dane, 
które uległy zmianie, tabelarycznie zestawią z poprzednim planem. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podziękował Kierownikowi Referatu Gospodarki 
Przestrzennej Pawłowi Kornilukowi za przybycie i wyjaśnienie. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Bielsk Podlaski”. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Bielsk Podlaski. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła poinformował, że podjęcie przedmiotowej uchwały dotyczy 
drogi wewnętrznej wyodrębnionej z prywatnych gruntów i właściciel tych gruntów zasugerował 
nazwę ulicy.  
Otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska (poza mikrofonem) przypomniała, że członkowie Komisji 
pochylali się nad tym tematem już na poprzednim posiedzeniu, teraz jest już tylko przygotowany 
projekt uchwały. To konsekwencja opinii z poprzedniego miesiąca.  
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Bielsk Podlaski. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
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Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników w ramach wyborów uzupełniających. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska poinformowała, że członkowie Komisji teraz tylko opiniują 
projekt uchwały, ponieważ głosowanie w sprawie wyboru ławników jest głosowaniem tajnym. Na 
sesji radni otrzymają karty do głosowania i w taki sposób oddadzą swój głos na poszczególnych 
kandydatów.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników w ramach wyborów uzupełniających. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Finansów i Budżetu Miasta Rady 
Miasta Bielsk Podlaski. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła poinformował, że jeden z członków ich Komisji zrezygnował z 
mandatu radnego, a tym samym nie może uczestniczyć w pracach Komisji i trzeba go formalnie 
odwołać. Stwierdził, że z jego punktu widzenia jako Przewodniczącego Komisji i radnego szkoda, że 
taki człowiek zrezygnował i nie będzie już pracował na rzecz Rady. 
Otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Finansów i Budżetu Miasta Rady 
Miasta Bielsk Podlaski. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
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Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła poinformował, że należy przegłosować przedmiotowy projekt 
uchwały z tego samego powodu, co poprzednio (radny Tomasz Hryniewicki był również członkiem 
Komisji Rewizyjnej). 
Otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Bielsk 
Podlaski. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło, Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła poinformował, że wpłynęła skarga. Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji kilkakrotnie się zbierała i w wyniku swoich prac uznała skargę za częściowo zasadną.  
Otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Zapytał czy jest w ogóle taki termin – „skarga częściowo zasadna”? Oznajmił, że nie ma wiedzy 
prawniczej, ale zawsze mu się wydawało, że skargi mogą być zasadne bądź bezzasadne.  
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska przyznała, że przepis prawa mówi o uznaniu skargi za zasadną 
bądź bezzasadną. Niemniej jednak w praktyce przy rozpatrywaniu skarg przez różne organy, czy to 
organy wykonawcze, czy stanowiące, jest to dopuszczalne. Świadczy o tym chociażby, że 
niejednokrotnie nasza Rada Miasta podejmowała uchwały uznając skargi za częściowo zasadne. 
Organ nadzoru nigdy nie zwrócił nam uwagi bądź nie wytknął, że taki sposób rozpatrzenia skargi jest 
błędny. Zauważyła jednak, że o ile jest to oczywiste w uznaniu skargi za zasadną bądź nie w 
przypadku, kiedy jest jeden zarzut i wtedy można się opowiadać, że rzeczywiście ten zarzut jest 
zasadny bądź niezasadny, o tyle w przypadku konkretnie tej sprawy są podniesione 2 zarzuty. 
Przypomniała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na podstawie też wyjaśnień przygotowanych 
przez Burmistrza Miasta uznała, że zarzut w kwestii udzielenia odpowiedzi jest niezasadny, ponieważ 
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ta odpowiedź nastąpiła, natomiast zarzut niepowiadomienia Pana Skarżącego o wydłużeniu terminu 
jest zasadny. W związku z tym trudno jest jednoznacznie stwierdzić, który zarzut jest dalej idący i 
opowiedzieć się jednoznacznie, stąd Komisja przyjęła takie stanowisko, uznając tę skargę za 
częściowo zasadną. Dodała, że w jej przekonaniu jest to właściwe.  
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła (Ad Vocem) zapytał, czy Pani Sekretarz była obecna przy 
pracach Komisji, ponieważ tak jednoznacznie mówiła o tym, jakie zdanie ma Komisja i czym się 
kierowała podejmując taką decyzję. 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska odpowiedziała, że niestety nie była obecna przy pracach 
Komisji, nie uczestniczyła w posiedzeniu, jednak po zapoznaniu się z treścią uzasadnienia 
przygotowanego przez Komisję, podziela to zdanie.  
 
Członek Komisji Piotr Daniło zapytał, jakie konsekwencje poniesie Burmistrz Miasta w przypadku 
podjęcia przez Radę Miasta tej uchwały? 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska odpowiedziała, że Burmistrz Miasta nie poniesie żadnych 
skutków. To jest tylko podzielenie zdania wypracowanego przez Komisję. Poinformowała, że Rada 
Miasta oczywiście ma prawo mieć inne zdanie, jednak jej się wydaje, że po to Komisja składająca się 
z przedstawicieli Rady Miasta się zebrała, by wypracować stanowisko. Podkreśliła, że jest to tylko 
stanowisko, natomiast przepisy prawa nie wskazują na to, że Rada ma w jakiś sposób ukarać 
Burmistrza z tego tytułu. Stwierdziła jednak, że po analizie tej sytuacji Burmistrz na pewno będzie 
wiedział, jak w przyszłości należy postępować, aby nie dopuścić do podobnej sytuacji. Dodała, że to 
są takie działania naprawcze, które Burmistrz zastosuje w stosunku sam do siebie. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (2) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło 
PRZECIW (1) 
Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Dotyczy punktu nr 5 
Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Członek Komisji Piotr Daniło na prośbę mieszkańców ul. Polnej zasugerował, by w jak najszybszym 
czasie zaplanować i zabezpieczyć niezbędne środki na budowę kanału sanitarnego we wspomnianej 
ulicy z uwagi na problem związany z wywożeniem nieczystości z szamb. Dodał, że w tej sprawie być 
może z innymi radnymi złoży interpelację.  
 
Zastępca Burmistrza Miasta Iwona Kołos zapytała na czym konkretnie polega problem z wywozem 
nieczystości? Dodała, że szamba są obsługiwane przez firmy, a Miasto powinno to kontrolować.  
 
Członek Komisji Piotr Daniło (Ad Vocem) odpowiedział, że nie uzasadniano mu konkretnie, tylko po 
prostu mieszkańcy go poinformowali, że mają jakieś problemy i poprosili o interwencję. Dodał, że 
konkretnie ustali, na czym polega problem. 
 
Rozpatrzenie wniosku o nadanie nazwy skweru zlokalizowanego na gruntach gminnych (dotyczy 
proponowanej nazwy - skwer Przedsiębiorców). 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Piotr Daniło poprosił o wyjaśnienie, kto jest wnioskodawcą? Czy Burmistrz? Czy to 
inicjatywa mieszkańców? Z czego wynika ten wniosek? 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Karol Boćkowski (Ad Vocem) poinformował, że chce przekazać to, co 
było na poprzedniej Komisji, może dzięki temu trochę rozwieje wątpliwości. Wyjaśnił, że to wyszło 
po rozmowach Burmistrza z przedsiębiorcami.  
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska potwierdziła, że wnioskodawcą jest Pan Burmistrz. Zwróciła 
uwagę na treść wniosku, który jest sformułowany w 1 os. l. poj. W związku z tym to Burmistrz Miasta 
występuje z tym wnioskiem i rzeczywiście, tak jak Pan radny podkreślił, takie rozmowy były 
prowadzone już z przedsiębiorcami, którzy są zainteresowani nadaniem nazwy „Przedsiębiorców” 
dla tego skweru. Dodała, że po podjęciu uchwały przez Radę będą czynione pewne starania, żeby ten 
skwer wyglądał godnie, został oznakowany i w miarę adekwatnie do nazwy prezentował się na 
terenie miasta. Poinformowała, że chcieliby, żeby ta sprawa była załatwiona w miarę szybko, 
ponieważ nasza procedura o nadawaniu nazw ulicom w mieście przewiduje najpierw opiniowanie 
nazwy przez komisje, ale jeżeli Referat Gospodarki Przestrzennej wyrobi się w czasie, to Pan 
Burmistrz będzie wnioskował, aby projekt uchwały został przedłożony jeszcze na wrześniową sesję. 
Dodatkowo wyjaśniła, że jest to przepis prawa miejscowego, w związku z tym to będzie jeszcze 
ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego, 14 dni trzeba będzie odczekać od 
dnia ukazania się, więc to jeszcze wydłuży okres uprawomocnienia się uchwały, a prace powinny być 
podjęte jak najszybciej, żeby uporządkować ten teren.  
 
Zastępca Burmistrza Miasta Iwona Kołos poinformowała, że jest to temat, do którego wrócili z 
poprzedniej kadencji Rady Miasta Bielsk Podlaski. Już wtedy była dyskusja na temat nazwy 
„Przedsiębiorców”. Dotyczyło to ulicy, ewentualnie jakiegoś wydzielonego miejsca. Przedsiębiorcy 
się zwracali, więc pochyliliśmy się nad tym tematem. Dodała, że grupa przedsiębiorców również jest 
zaangażowana, aby to miejsce powstało. Stwierdziła, że to miejsce będzie taką wizytówką przy 
wjeździe do Bielska Podlaskiego. 
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Przewodniczący Komisji Witold Sysuła przyznał, że przedsiębiorcy są grupą społeczną, która 
powinna być pieszczona przez samorządy. Wydaje mu się, że samorządy rzeczywiście powinny 
zwracać na nich uwagę, bo przedsiębiorstwa są istotą funkcjonowania miasta. Stwierdził jednak, że 
są inne formy wspierania przedsiębiorczości w naszym mieście i powinniśmy się nad tym zastanowić, 
w jaki sposób to zrobić. Zauważył, że w ostatnim czasie nazwy ulic nadawane w naszym mieście są 
takie ogólne, mało historyczne, mimo iż mamy tyle doskonałych osób z przeszłości, z historii, które, 
jego zdaniem, powinniśmy uświetnić poprzez nadanie nazwy ulicy, skweru czy placu ich imieniem. A 
o tym zapominamy. Nie wie dlaczego. Czym to jest spowodowane? Zauważył, że Pan Piotr działa w 
Fundacji Ochrony Dziedzictwa Ziemi Bielskiej i z perspektywy historii chyba doskonale wiadomo, 
jakie to są postacie. Przyznał, że to jest jakiś pomysł na nadanie skwerowi nazwy „Przedsiębiorców”, 
jednak jego zdaniem przedsiębiorcom Miasto powinno pomagać, ale nie w taki sposób. Stwierdził, że 
jest wiele historycznych, patriotycznych postaci związanych z Podlasiem (np. Ks. Brzóska), których 
imieniem można by było nazwać skwer. Zasugerował, by w tym kierunku zwrócić myślenie, jeśli 
chodzi o nadawanie nazw ulic, skwerów, mostów, czy placów. 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska przypomniała sytuację, kiedy Rada Miasta pochylała się nad 
zmianami nazw ulic, gdy weszła ustawa dekomunizacyjna, która wywołała naprawdę bardzo dużą 
dyskusję wśród Rady i kiedy trzeba było dokonać zmiany nazw mniej chlubnych osób, których 
nazwiska widniały na ulicach. Stwierdziła, że wtedy dyskusja była ogromna. Zauważyła, że obecnie 
powstają mniejsze uliczki, które w pewnych dzielnicach miasta są już przyporządkowane do 
określonych bardzo neutralnych nazw i to sami mieszkańcy występują z taką propozycją. Wtedy 
radni się nad tym pochylają, ponieważ to Rada Miasta uchwala, a nie mieszkańcy, mimo że na ich 
wniosek, dlatego też ich opinia jest również istotna. Natomiast jeżeli w danej dzielnicy występuje 
szereg ulic, których nazwy nawiązują do osób posiadających swoje zasługi w kraju, mieście, czy na 
Podlasiu, to wtedy Referat Gospodarki Przestrzennej analizując te propozycje przedkłada, że w danej 
dzielnicy są nadawane nazwy poświęcone osobom zasłużonym dla kraju czy miasta. Oznajmiła, że 
jeżeli chodzi jednak o neutralne dzielnice, takie jak Hołowiesk, w której nazwy ulic nawiązują do 
drzew, kwiatów i z tym ta dzielnica nam się kojarzy, to trudno jest tam wrzucić nazwisko osoby 
zasłużonej.  
Zwróciła uwagę, że zaproponowana przez Burmistrza Miasta nazwa skweru „Przedsiębiorców” jest 
wynikiem rozmów Burmistrza z przedsiębiorcami i w pewnym stopniu to ich propozycja, żeby akurat 
temu skwerowi nadać taką nazwę. Stwierdziła, że zaproponowana nazwa wpisuje się w dany obszar, 
ponieważ w pobliżu znajdują tereny z Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Tam jest również 
ulica o nazwie „Techniczna”. Oznajmiła, że trudno wrzucić nazwę, która nie będzie adekwatna do 
danego terenu. Przyznała jednak, że w przyszłości, kiedy radni będą nadawać nazwy nowym ulicom i 
one będą się wpisywały w określoną dzielnicę, to jak najbardziej można rozważyć sugestię radnego. 
Przypomniała, że nazwę ulicy czy skweru nadaje Rada Miasta. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podziękował za wyjaśnienia. Oznajmił, że doskonale pamięta 
czasy, kiedy rozmawiali nad zmianą nazw ulic. Ustawa dekomunizacyjna wymusiła na włodarzach 
miast i gmin zmiany tych nazw. Przypomniał, że dyskusja mimo wszystko była dość burzliwa. 
Stwierdził jednak, że nie widzi związku z tym, o czym w tej chwili rozmawiają, ponieważ to były czasy 
historyczne i dotyczyły czegoś innego. Zauważył, że w poprzednim punkcie przy nazwie ulicy 
proponowanej przez mieszkańców on w ogóle nie zabierał głosu i nie oponował. Jednak w tym 
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przypadku we wniosku było napisane, że z tą propozycją wychodzi Pan Burmistrz, w związku z tym 
Przewodniczący Komisji oznajmił, że ma na ten temat inne zdanie i pozwolił je sobie wyrazić. 
Poinformował, że nikogo nie próbuje krytykować, czy negować czyichś decyzji co do nazw ulic, 
jednak jego zdaniem te nazwy powinny nawiązywać do postaci historycznych, patriotycznych, które 
wiele wniosły do rozwoju naszego regionu, miasta czy kraju. A takich postaci jest mnóstwo. Dlaczego 
mamy o nich zapominać? Wyjaśnił, że właśnie dlatego pozwolił sobie na taką uwagę. Oznajmił, że 
przedsiębiorstwom trzeba pomagać i trzeba o nie dbać, ponieważ są one istotą działania samorządu. 
Współpraca z przedsiębiorcami rzeczywiście jest bardzo ważna. Trzeba ich hołubić, rozmawiać z nimi 
i pytać, w jaki sposób można by było im pomóc, bo to wiąże się z rozwojem naszego miasta. Jego 
zdaniem, jeżeli wspomniany skwer zostanie nazwany inaczej, w niczym to nie ujmie zasług 
przedsiębiorstwom. Stwierdził, że należy ich wspomagać fizycznie, współpracując z nimi. O to mu 
chodzi i dlatego pozwolił sobie zabrać głos w tym temacie.  
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zamknął dyskusję i 
poddał przedmiotowy wniosek pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie wniosku o nadanie nazwy skweru zlokalizowanego na gruntach gminnych (dotyczy 
proponowanej nazwy - skwer Przedsiębiorców). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (2) 
Karol Boćkowski, Piotr Daniło 
PRZECIW (1) 
Witold Sysuła 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podał wyniki głosowania i 
stwierdził, że Komisja pozytywnie rozpatrzyła ww. wniosek. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodniczący Komisji Witold Sysuła podziękował 
wszystkim za udział w posiedzeniu, za aktywność i zamknął obrady Komisji. 
 
Na powyższym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
A. Andrejuk 
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